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رئیس مجلس با تأکید بر وجود معضل مســکن در ایران، اعلام کرد: تنها راه حل 
این مشکل اعطای زمین  است. 

گروه اقتصادی خبرگزاری فارس؛ محمدباقر قالیباف در جلسه علنی اخیر مجلس، بر ضرورت 
توجه فوری به بحران مسکن و تاثیر آن بر زندگی خانوارها تأکید کرد و افزود: هزینه های بالای 
مســکن در حال حاضر بخش عمده ای از درآمد خانواده ها را مصرف می کند و فشــار زیادی را 

بر آن ها وارد می آورد.
او افزود: زمین به عنوان یکی از منابع اصلی، می تواند به حل بحران مسکن کمک کند و با 

استفاده از آن می توان مشکل مردم را در برنامه هفتم توسعه برطرف کرد.
وی همچنین از توانایی مولدســازی زمین ها برای کاهش فشار بر دهک های پایین جامعه 

یاد کرد و گفت: این امر می تواند باعث رشد اقتصادی ۹ درصدی شود.
گفتنی اســت، علاوه بر اعطای زمین، توجه به رشد شدید قیمت مصالح ساختمانی، لازم 
اســت وزارت راه و شهرســازی به دنبال افزایش ســقف وام تا یک میلیارد تومان باشد. اگر وام 
800 میلیون تومانی مدنظر دولت سیزدهم تصویب و پرداخت می شد امروز بسیاری از پروژه ها 

تکمیل شده بودند.
این در حالی است که هزینه ساخت هم در حال افزایش است. درحالی که شورای مرکزی 
ســازمان نظام مهندسی ســاختمان هزینه واقعی ساخت گروه ساختمانی الف را ۱۲ میلیون و 
300 هــزار تومــان اعلام کرده بود که وزیر راه قیمت ۹ میلیون و ۱00 هزار تومان را برای این 

گروه ابلاغ کرد.

همزمان با روز فناوری هسته ای
از دستاوردهای جدیدی رونمایی خواهد شد

رئیس سازمان انرژی اتمی خاطرنشان کرد: همزمان با ۲۰ فروردین سالروز ملی 
فناوری هسته ای از دستاوردهای مهم صنعت هسته ای کشور با حضور دکتر پزشکیان، 

رئیس جمهور محترم کشورمان رونمایی خواهد شد. 
 محمد اســلامی، معــاون رئیس جمهور و رئیس ســازمان انرژی اتمی ایــران همزمان با 
فرا رســیدن ۲0 فروردین، »روز ملی فناوری هسته ای« در فضای مجازی و در صفحه شخصی 
خود با انتشــار یک ویدئو، از رونمایی برخی از دستاوردهای جدید هسته ای کشورمان همزمان 
با حضور رئیس جمهور خبر داد. اسلامی در این پیام خود با اشاره به رونمایی از این دستاوردها 
اظهار کرد: به یاری خداوند متعال و با همت متخصصان خانواده بزرگ صنعت هسته ای کشور، 
همزمان با ســالروز ملی فناوری هسته ای در ۲0 فروردین امسال، از دستاوردهای مهم صنعت 
هسته ای کشور با حضور دکتر پزشکیان، رئیس جمهور محترم کشورمان رونمایی خواهد شد. 

وی خاطرنشــان کرد: این دســتاوردهای راهبردی و فناورانه در حوزه های چرخه سوخت 
هســته ای؛ بهداشــت، سلامت و درمان و نیز صنعت اســت که نقش مهمی در سلامت جامعه  
و زندگی مردم ایفا می کنند. به راســتی که روز ملی فناوری هســته ای، نماد خودباوری و اراده 

دانشمندان سرافراز ایرانی است.
 اسداللهی: با ورود به عرصه های پزشکی، کشتی سازی، نفتی، فولاد و خودروسازی 

نیازهای راهبردی داخلی را مرتفع نموده ایم 
ســیف الله اسداللهی، رئیس مرکز علوم و فنون لیزر ایران نیز در یادداشتی به مناسبت روز 
ملی فناوری هســته ای خاطرنشان کرد: در سال موســوم و مزین شده به سرمایه گذاری برای 
تولید جا دارد از همه  تلاشــگران عرصه های اقتصادی، علمی و صنعتی قدردانی نموده و یاد و 
خاطره شهدای عزت مند هسته ای را ارج نهاده و گرامی بداریم.  وی افزود: به نمایندگی از جامعه 
اندیشمند علوم و فنون لیزر ایران که یکی از ارکانِ مهم صنعت هسته ای و سازمان انرژی اتمی 
ایران محسوب می شود، خدای متعال را شاکرم که اعلام و ابراز دارم متخصصان ایرانی ، گام به 

گام و در رقابت سالم و حرفه ای با همتایان جهانی خود در حال حرکت هستند. 
اســداللهی ابراز داشــت: به خود می بالیم و افتخار می کنیم که در مجموعه محترم صنعت 
هســته ای کشور موجبات تحول و خودکفایی را به وجود آورده و با ورود به عرصه های صنعتی 
از جمله پزشــکی، کشتی سازی، نفتی، فولاد، خودروســازی و... نیازهای شرکت های راهبردی 

داخلی را مرتفع نموده ایم.

سپاه شناور حامل ۱۰۰ هزار لیتر سوخت قاچاق را 
در خلیج فارس توقیف كرد

رئیس کل دادگستری هرمزگان از توقیف یک فروند شناور حامل سوخت قاچاق 
در آب های خلیج  فارس توسط سپاه پاسداران انقلاب اسلامی خبر داد.

مجتبی قهرمانی، رئیس کل دادگستری هرمزگان  اظهار کرد: با هماهنگی دادستان عمومی 
و انقلاب شهرستان قشم، رزمندگان نیروی دریایی سپاه پس از شناسایی یک فروند شناور حامل 
ســوخت قاچاق در آب های خلیج فارس و حدفاصل جزایر لارک و قشــم، نسبت به توقیف آن 
اقدام کردند. وی با اشاره به دستگیری 6 نفر در این ارتباط  خاطرنشان کرد: در بازرسی از این 
شناور ۱00 هزار لیتر سوخت قاچاق کشف و ضبط شده است. قهرمانی با بیان اینکه مرتکبان 
قاچاق سازمان یافته سوخت علاوه بر جریمه نقدی و مجازات حبس به ضبط اموال ناشی از جرم 
نیز محکوم می شــوند، گفت: در صورت اثبات جرم، در راستای اجرای ماده ۲0 قانون مبارزه با 
قاچاق کالا، شناور دخیل در امر قاچاق نیز توقیف و علاوه بر مجازات های مقرر در ماده مذکور، 
معادل ارزش وسیله نقلیه به جریمه نقدی حامل اضافه می شود. به گزارش تسنیم، رئیس کل 
دادگستری هرمزگان یادآور شد: سوخت های کشف شده از شناور یادشده هم طبق روال قانونی 
با دستور قضائی تحویل شرکت پخش و توزیع فرآورده های نفتی شده و به چرخه توزیع قانونی 
برمی گردد. وی همچنین با اشاره به اینکه پرونده شناور مذکور در سیر مراحل رسیدگی قضائی 
قرار دارد، تأکید کرد: دادگســتری استان با همکاری ضابطین، راهبرد مقابله با قاچاق سازمان 
یافته سوخت را با قاطعیت ادامه می دهد و در راستای صیانت از منافع و سرمایه های ملت ایران 

لحظه ای درنگ نخواهد کرد.

درمکتب امام

برای آمریکا دست و پا می زنند
مع الاسف در داخل ما هم جناح هایی هستند دست و پا می کنند که 
همان مسائل را درست کنند. یعنی دست و پا می کنند که آمریکا قدرت 
پیدا کند. این ننگ را ما کجا باید ببریم که اهالی یک کشــوری، افرادی 
که از همین مملکت اســت، اینجا زاییده شده و اینجا پرورش پیدا کرده، 
حالایی که مملکت ما و ملت ما قدرت آمریکا را در اینجا شکســت داده 
است، باز روابط با آمریکا دارند که برگردانند. ما این ننگ را باید کجا ببریم.
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۱( آیا میان نگاه راهبردی رهبر انقلاب به برآیند مذاکره با آمریکا، و اجازه مذاکره 
غیرمســتقیم در عمان )به درخواست و مشورت دولت( تناقضی وجود دارد؟ قطعا 
نه. پس از اظهارات دوشنبه شب ترامپ، آقای عراقچی، وزیر امور خارجه کشورمان 
عنوان کرد: »ایران و آمریکا، روز شنبه در عمان برای گفت وگوهای غیرمستقیم در 
سطح بالا دیدار خواهند کرد. این به همان اندازه که یک فرصت است، یک آزمون 
نیز هست. توپ در زمین آمریکاست«. آقای عراقچی همچنین گفت: ما مذاکرات 
غیرمستقیم را انتخاب کرده ایم. دلیل این انتخاب این است که مذاکراتی که آنها 
به  وسیله فشار و تهدید نکات خود را تحمیل کنند، در واقع دیکته کردن است و 
ما به این شــیوه اعتقادی نداریم. مذاکره غیرمستقیم می تواند تضمین کننده یک 

گفت وگوی واقعی و مؤثر باشد.
۲( رهبر انقلاب، ماه گذشــته )۱۲ اسفند( درباره مذاکره تاکید کردند: »من 
می خواهم عرض بکنم اگر هدف از مذاکره رفع تحریم است، مذاکره  با این دولت 
آمریکا رفع تحریم نخواهد کرد؛ یعنی تحریم ها را برنمی دارد، ]بلکه[ گره تحریم ها 
را کورتر خواهد کرد. مذاکره  با این دولت، فشار را افزایش خواهد داد. من چند روز 
قبل از این در صحبت مسئولین هم گفتم. مطالب جدیدی را مطرح می کنند، توقّعات 
جدیدی را مطرح می کننــد، مطالبات زیاده  خواهانه  جدیدی را مطرح می کنند؛ 
مشکل بیش از آنچه امروز هست خواهد بود. بنابراین، مذاکره هیچ مشکلی را حل 

نمی کند، هیچ گرهی را باز نمی کند«.
3( آیا این نگاه راهبردی و مســتظهر به تجارب فراوان معاصر، در تعارض با 
مجوز مذاکره مستقیم است؟ خیر! رویکرد رهبری در جامعه اسلامی، رویکرد هدایت 
اســت، نه خودکامگی. پیامبر اسلام )ص( در موضوع جنگ احُد، معتقد به ماندن 
در مدینه و مقابله با سپاه مشرکان از آنجا بودند؛ اما در عین حال مشورت کردند 
و وقتی تلقی برخی اصحاب این شد که بیرون شهر با سپاه دشمن مواجه شوند، 

پیامبر )ص( با وجود مخالفت، پذیرفتند.
۴( در موضوع مذاکره نیز باید میان راهبرد و تاکتیک ها، و همچنین خاستگاه و 
خروجی تفاوت قائل شد. از مذاکره صلح حدیبیه تا مذاکره حکمیت و مذاکرات امام 
حسن )ع(، عنوان همه شان مذاکره و با جواز ولی خداست. اما با نتایج کاملا متفاوت. 
میدان دادن به اصحاب در مشورت و اقدام و عمل، مایه رشد جامعه است. اما نوع 
برخورد خواص و مسئولان و صاحبان نفوذ با اراده و جمع بندی رهبری جامعه نیز 

نقش اساسی در پیشرفت و موفقیت یا عقبگرد و ناکامی دارد.
۵( در دو آیــه متفاوت قرآن حکیم دقت کنیــم. به رنج و زحمت افتادن در 
صورت نافرمانی، سنت قطعی الهی است. چنان که در سوره حجرات، پس از آنکه 
مؤمنان را از بالا بردن صدای خود در مقابل صدای پیامبر )ص( برحذر داشــت، 
مْ... بدانید  فرمود: »وَاعْلمَُوا أنََّ فیکُمْ رَسُولَ اللهِ لوَْ یطُیعُکُمْ في  کَثیرٍ مِنَ الْمْرِ لعََنِتُّ
که میان شما پیامبر خداست، اگر در بسیاری از امور از شما پیروی و اطاعت کند، 

همانا به رنج و هلاک می افتید«.
6( آیه دوم، مربوط به ســوره فتح است؛ هنگامی که مؤمنان، رهسپار مراسم 
حج بودند و از سوی مشرکان محاصره و حتی تهدید شدند و حال آن که ماه های 
حرام بود و بدون ســاز و برگ نظامــی، عزیمت کرده بودند. هنگامی که مؤمنان، 
بیعت رضوان را با پیامبر خدا )ص( به جا آوردند )که تا پای جان بایستند و اطاعت 
کنند(، بشــارت بزرگ الهی نازل شــد و خبر از فتح بزرگ در آینده داد، با وجود 

اینکه شرایط تهدید حاکم بود:
رَةِ فَعَلمَِ مَا فيِ قُلُوبهِِمْ  ــجَ »لقََدْ رَضِيَ الَلهّ عَنِ المُْؤْمِنِینَ إذِْ یبَُایعُِونکََ تحَْتَ الشَّ
ــکِینَةَ عَلیَْهِمْ وَأثَاَبهَُمْ فَتْحًا قَرِیبًا. وَمَغَانمَِ کَثِیرَةً یأَْخُذُونهََا وَکَانَ الَلهّ عَزِیزًا  فَأنَزَْلَ السَّ
حَکِیمًا. همانا خداوند از مؤمنان راضی شد، آنگاه که )در حدیبیّه( زیر آن درخت 
با تو بیعت کردند، پس خداوند آنچه را در دل هایشــان )از ایمان و صداقت( بود، 
دانست، بنابراین آرامش را بر آنان نازل کرد و پیروزی نزدیکی را پاداش آنان قرار 
داد و غنیمت های فراوانی است که آن را به دست می آورند؛ و خدا همواره توانای 

شکست ناپذیر و حکیم است«.
۷( مذاکره با آمریکا به ویژه ترامپ، امر ســهل و ممتنعی اســت. سهل است، 
به ســادگی چیدن یک میزُ چنان که در کاخ سفید برای زلنسکی انجام دادند، یا 
عربســتان با قبول واگذاری امتیاز 6۵0 میلیارد دلاری، توانســت میزبان مذاکره 
)بی سرانجام( آمریکا و روسیه باشد. اما ممتنع هم هست، چنان که سفر زلنسکی 
به واشنگتن برای امضای توافق واگذاری نیمی از معادن اوکراین نشان داد. ترامپ 
و معاونــش به همین راضی نشــدند و به توهین و تحقیــر پرداختند و در حالی 
که ســالن کناری، آماده امضای توافق بود، همه چیــز به هم خورد. ترامپ فقط 
بــا اوکراین این گونه مذاکره و معامله نکــرد، بلکه با اروپا نیز همین رفتار را دارد؛ 
چنان که گفت: »ما تعرفه سنگینی بر اروپا وضع کردیم. حالا می خواهند #مذاکره 
 کننــد، اما تا وقتی ســالانه مبلغ زیادی به ما پرداخت نکننــد، مذاکره ای در کار

نخواهد بود«!
8( حال و هوا، ظرفیت، برنامه و کارنامه دولت آقای پزشکیان )و حامی نمایانی 
که نقش بدهکار کننده را در مقابل آمریکا ایفا می کنند(، نیازی به شرح و توضیح 
ندارد. و نیز میزان پالس های منفعلانه ای که ظرف شش- هفت ماه گذشته به غلط 
ارســال می شد و طرف یاغی آمریکایی را جری تر می کرد. نقش منحصر به فردی 
که رهبر حکیم انقلاب در این میان، ظرف سه ماه گذشته ایفا کردند، ایجاد توازن 
و تولید قدرت بوده اســت. تا جایی که امروز، همان ترامپ تحقیر کننده اوکراین 
و اروپا در موضوع مذاکره، از اینکه می تواند ولو به شــکل مذاکره غیرمستقیم و با 
میزبانــی دولت عمان با ایران مذاکره کند، ابراز ذوق زدگی می کند و می گوید اگر 
توافق حاصل شود، فوق العاده خواهد بود! ترامپ البته همچنان به اقتضای طبیعتش، 
با زبان تهدید سخن می گوید اما پاسخ تهدیدش را در پاسخ نامه اش دریافت کرده 
و بهتر از هرکس می داند در موقعیتی نیست که بخواهد وارد درگیری بی سرانجام 

در خلیج فارس و تنگه هرمز و غرب آسیا شود.
۹( نگاه رهبر حکیم انقلاب به عایدی مذاکره روشــن است. قطعا هیچ دولت 
آمریکا حاضر نمی شــود سلاح و ابزار تحریم را کنار بگذارد. و اینُ نه تنها تصریح 
رهبری بلکه موضوع اثبات شــده ظرف دهه اخیر )بلکه از زمان توافقات الجزایر و 
توافق  هاشمی با دولت بوش پدر و...( است. از نظر تاکتیکی، مذاکرات غیرمستقیم 
اگر از سوی وزارت خارجه درست مدیریت شود، می تواند به عنوان سرعت گیر در 
مقابل دشــمن عمل کند. اما از نظر راهبردی، قطعا به لغو تضمین شده تحریم ها 
نخواهــد انجامید. ترامپ در این میان بــه عنوان فردی متوهم و روانپریش، نه به 
توافقات دو طرفه و نه به تعهدات بین المللی هیچ پایبندی ندارد و بنابراین مذاکره 
و توافق با او )به معنای توافق معتبر و پایدار و برابر( سالبه به انتفای موضوع است؛ 
 اســتثنای این قاعده، ایستادگی همه جانبه در میدان و واداشتن او به عقب نشینی

است.

چند نکته درباره مذاكره

قالیباف: اعطای زمین
راه حل اصلی بحران مسکن است

قالیباف در جلسه علنی مجلس:

می توان بحران مسکن را در برنامه هفتم حل كرد
و به رشد اقتصادی ۹ درصدی دست یافت

گزارش خبری تحلیلی کیهان 

تجربه نشان داده است
آمریکا به تعهداتش عمل نمی كند

با  تاکید کرد:  رئیس  مجلس شورای اسلامی 
اجرای صحیح قوانیــن و نظارت دقیق، می توان 
بحران مسکن را در برنامه هفتم حل کرد و به رشد 
اقتصادی ۹ درصدی دست یافت. اگر در حال حاضر 
منابــع مالی کافی در اختیار نداریم، می توانیم از 
دارایی های موجود مانند زمین استفاده بهینه کنیم. 
محمدباقر قالیباف، رئیس  مجلس شورای اسلامی 
در جلســه علنی روز سه شنبه مجلس شورای اسلامی 
در جریان بررســی گزارش کمیســیون عمران مجلس 
درمــورد »ارزیابی، نتایج، اجرا و آسیب شناســی قانون 
نظام مهندسی و کنترل ساختمان«، خطاب به وزیر راه 
و شهرسازی گفت: موضوع مسکن را به عنوان یک اولویت 
مهم در برنامه هفتم توســعه مورد تأکید قرار می دهم. 
همان طور که مستحضرید، بخش مسکن کاملًا متکی به 
توان داخلی است و هیچ توجیهی برای عدم تحقق اهداف 

این بخش قابل پذیرش نیست. 
وی با بیان اینکه هم در حوزه مصرف و هم در بخش 
اشــتغال، مسکن نقش محوری دارد، افزود: با این حال، 
شواهد موجود حاکی از آن است که تاکنون نتوانسته ایم 

به نتایج مطلوب دست یابیم. 
تمام درآمد خانواده ها خرج اجاره بها می شود

قالیباف با بیان اینکه بنده به عنوان نماینده مردم، 
طی پنج سال گذشته همواره بر اهمیت این موضوع تأکید 
داشــته ام. تاکید کرد: مسکن نه تنها در رشد اقتصادی 
کشور نقش اساسی دارد، بلکه در حوزه معیشت مردم، 
به ویژه قشر کم درآمد، از اهمیت حیاتی برخوردار است. 
امروز شاهد هستیم که عمده درآمد خانوارها چه خانم 

و چه مرد خانواده صرف هزینه های مسکن می شود. 
توجه به برنامه هفتم در زمینه مسکن

رئیس  مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: در ماده 
۵0 برنامه هفتم توسعه، ظرفیت های قابل توجهی به ویژه 
در بخش زمین پیش بینی شده است. اینجانب بارها بر این 
موضوع تأکید نموده ام و مجدداً از جنابعالی درخواست 
می کنم این امر را در اولویت کاری وزارتخانه قرار دهید. 
وی اعلام کرد: مجلس شورای اسلامی در این راستا 
قوانین مهمی از جمله »تولید جهش مسکن«، »کنترل 
اجاره بها« و »جلوگیری از احتکار و گرانفروشــی« را به 
تصویب رسانده اســت. همچنین در حوزه مالیات های 

مرتبط با مسکن نیز اقدامات قانونی انجام شده است. 
لزوم پیگیری دقیق مجلس و سازمان بازرسی 

در حوزه مسکن
قالیباف یادآور شــد: با این وجود، به نظر می رسد 
در اجرای این قوانین با چالش هایی مواجه هســتیم. از 
این رو، ضروری است نهادهای نظارتی از جمله مجلس 
و سازمان بازرسی کل کشور، پیگیری دقیق تری در این 
زمینه داشته باشند. این موضوع هم در رشد اقتصادی و 
هم در بهبود معیشت مردم نقش تعیین کننده ای دارد. 

کیفیت خدمات به اندازه هزینه ها نیست
رئیس نهاد قانون گذاری کشور با بیان اینکه متأسفانه 
شــاهد افزایش قیمت مصالح ساختمانی و هزینه های 
ساخت هســتیم. اذعان کرد: در بخش خدمات دولتی 
و نظام مهندســی نیز با مشــکلاتی مواجهیم. اگرچه 
هزینه های خدمات دریافت می شود، اما کیفیت خدمات 
ارائه شده متناســب با این هزینه ها نیست. با ۱۲ سال 
ســابقه خدمت در شــهرداری تهران، به خوبی از این 
مشــکلات آگاهی دارم. وی با اشاره به موضوع افزایش 
حق بیمه کارگران ساختمانی عنوان کرد: این افزایش که 
به صورت ناگهانی و بدون برنامه ریزی بلندمدت اعمال 
شده، هزینه های ساخت را به طور قابل توجهی افزایش 
داده اســت. در حالی که می توانستیم این افزایش را به 

تدریج و در طول پنج سال اعمال  نماییم. 
عمل نکردن بانک ها به تعهدات خود

قالیباف گفت: از ســوی دیگر، در بازارهای موازی 
مانند طلا شــاهد ســوددهی ۱۲0 درصدی در نه ماه 
گذشــته بوده ایم. طبیعی است که در چنین شرایطی، 
سرمایه گذاری در بخش مسکن کاهش یابد. همچنین 
بانک ها به تعهدات خود در زمینه تســهیلات مســکن 
عمل نکرده اند. دولت می بایست به جای ورود مستقیم 
به ساخت مسکن، به تســهیل گری و ایجاد بسترهای 

مناسب می پرداخت. 
نبود توجه کافی در سیاست گذاری های مسکن

رئیس  مجلس شورای اسلامی بیان داشت: نکته حائز 
 اهمیت دیگر، موضوع زمین اســت که به طور متوسط 
۵0 درصد هزینه کل مسکن را تشکیل می دهد. متأسفانه 
در سیاســت گذاری ها به این موضوع مهم توجه کافی 

نشده است.

او همچنیــن اعلام کرد که هدف از این پیگیری ها 
مچ گیری نیست، بلکه حمایت از خانواده هایی است که 
تمام درآمد خود را صرف هزینه های مسکن می کنند و 
دیگر توانی برای تأمین نیازهای اولیه مانند بهداشــت، 
درمان و پوشاک ندارند. وقتی از ساخت مسکن معلمان 
ســخن می گوییم، باید به ظرفیت هــای قانونی موجود 
توجــه کنیم.رئیس قــوه مقننه تاکید کــرد: با اجرای 
صحیح قوانین و نظارت دقیق، می توان بحران مسکن را 
در برنامه هفتم حل کرد و به رشد اقتصادی ۹ درصدی 
دســت یافت. اگر در حال حاضــر منابع مالی کافی در 
اختیــار نداریم، می توانیــم از دارایی های موجود مانند 

زمین استفاده بهینه کنیم. 
قالیباف با بیان اینکه این موضوع نیاز به بررســی 
بیشتری همراه با کلیه نظرات نمایندگان دارد، در پایان 
اصلاح ماده ۴۵۱ قانون را به کمیسیون مربوطه ارجاع داد. 

قطعی برق موجب خسارات جدی
 به محصولات کشاورزی شده است

فرید موسوی، نماینده مردم مراغه و عجب شیر در 
مجلس نیز درخصوص قطعی برق طی تذکری خطاب 
به وزیر نیرو گفت: قطعی مکرر و گسترده برق در حوزه 
انتخابیه در روزهایی که برای کشــاورزان و مردم بسیار 
حیاتی اســت، موجب خســارات جدی به محصولات 
کشاورزی و کشــاورزان شده است که این وضعیت در 
نتیجه ضعف در مدیریت شبکه و بی برنامگی آشکار در 
حوزه توزیع برق اســت البته در اتمام پروژه پایاب سد 
عجب شیر علی رغم بودن پروژه برای معیشت و زیست 
مردم اما با بی مسئولیتی مدیران رو به رو هستیم و گویا 
این مردم از کشور هیچ اهمیت و جایگاهی برای مدیران 

وزارت نیرو ندارند. 
 قطعی های مکرر برق در چابهار 

با گرمای طاقت فرسا پذیرفتنی نیست
همچنین، محمد انور بجارزهی، نماینده مردم چابهار 
در مجلس شــورای اسلامی در تذکر شفاهی خطاب به 
وزیر نیرو، اظهار داشت: قطعی های مکرر برق در حوزه 
انتخابیه چابهار با گرمای طاقت فرسا که زود شروع شده 
است، پذیرفتنی نیست. آب ۵8 روستای بخش مرکزی 
و چند روستای دیگر با بیش از ۵ هزار نفر سکنه ماه ها 

است که قطع است، تدبیر کنید.

 قطعی  مداوم برق واحدهای تولیدی را 
 با آسیب و خسارت های جبران ناپذیر 

مواجه کرده است
علــی کرد، نماینده مردم خاش و میرجاوه نیز طی 
تذکــری در جلســه علنی روز گذشــته گفــت: آقای 
علی آبادی، وزیر نیرو! قطعی های مکرر برق در اســتان 
سیستان و بلوچستان امان مردم را بریده است. خاموشی، 
قطع حیات و رفاه و آسایش شهروندان است. قطعی های 
مداوم برق در طول شبانه روز واحدهای تولیدی، خدماتی 
و شغل و ارتزاق مردم را با آسیب و خسارت های جبران 
ناپذیر مواجه نموده اســت. وی ادامه داد: بســیاری از 
مشترکین خانگی دســتگاه های برقی خود را از دست 
داده اند و دیگر توان خرید یخچال، تلویزیون و وســایل 
ضروری را ندارند. ضروری اســت ضمن دستور جبران 
خسارت های تحمیلی معضل مزبور را در حوزه انتخابیه ام 
با تخفیف تعرفه ها تا قبل از آغاز فصل تابســتان مرتفع 
کنید. نماینده مردم خاش و میرجاوه بیان کرد: جناب 
آقای نوری، وزیر کشاورزی! خشکسالی های متوالی در 
اســتان سیستان و بلوچســتان و حوزه انتخابیه خاش 
در بخش های مختلف کشــاورزی خسارت های جبران 
ناپذیری در منابع آبی، زراعت، باغداری، دامپروری، صنایع 
تبدیلی، کسب و کارهای اقتصادی، مرغ داری ها و شیلات 
زندگی عشایری و روستایی را به وجود آورده است. نیاز 
به عنایات ویژه در تخصیص اعتبارات از ســرفصل های 
مختلف وزارتخانه به حوزه انتخابیه و قطب کشــاورزی 

خاش، تفتان، میر جاوه و نصرت آباد است. 
اقتصاد دریا محور و خاویار می تواند جایگزین نفت شود

علاوه بر اینها، عمران عباســی کالی، نماینده مردم 
جویبار، سوادکوه، ســیمرغ و قائمشهر طی نطق میان 
دســتور در صحن بهارســتان ضمن گرامیداشت یاد و 
خاطره شهدا و امام شهدا و سلام و درود به مردم ایران 
یادآور شد: توجه به امر مهم اقتصاد دریا محور و خاویار 
که می تواند جایگزین نفت شــود یک مسئله مهم است 
اما هیچ توجهی به آن نشــده اســت، همین طور بحث 
رفع تداخــلات نیز موضوع مهم دیگری اســت که در 
حوزه کشاورزی باید به آن توجه شود. حفظ درختان و 
جنگل هــای هیرکانی و رفع موانع صادرات مرکبات نیز 

یک مطالبه جدی است.

ادامه از صفحه ۲
رهبر انقــلاب همچنین در ســال ۱۴00 
افزودند: »در دولت )دوازدهم( معلوم شــد که 
اعتمــاد به غرب جــواب نمی دهد؛ به ما کمک 
نمی کنند و هر جا بتوانند ضربه می زنند؛ آنجایی 
که ضربه نمی زنند، آنجایی است که امکانش را 
ندارند؛ هر جا امکان داشته اند ضربه زده اند؛ این 

تجربه  بسیار مهمّی است.«
وقتی یادداشت عراقچی، ادعای واهی روحانی 

درباره مذاکرات 1399 را رد کرد
عراقچی در یادداشــت در واشینگتن پست 
اظهار داشت: »در هفته های اخیر، مجموعه ای 
 از پیام هــا و نامه ها بین ایــران و ایالات متحده 
رد و بدل شــده است. برخلاف برخی تفسیرها، 
این ارتباطات - حداقل از سوی ما - نه نمادین 
بوده و نه تشــریفاتی. ما آنها را تلاشی صادقانه 
برای شفاف سازی مواضع و گشودن روزنه ای به 

سوی دیپلماسی تلقی می کنیم.«
وی در قســمت دیگری از این یادداشــت 
نکته ای را مطرح کرد که به نوبه خود پاســخی 
به ادعای واهی رئیس جمهور اســبق کشورمان 
در خصــوص پیش نویــس ۱3۹۹بود، عراقچی 
در این قســمت عنوان داشت: »من شخصاً نیز 
تجربه هدایت گفت وگوهای غیرمستقیم با ایالات 
متحده را داشته ام. این روند که در سال ۲0۲۱ 
با میانجی گری اتحادیه اروپا انجام شد )با وجود 
اینکــه پیچیده تر و پرچالش تــر از گفت وگوی 
مستقیم بود( هم ممکن بود و هم ثمربخش. اگر 
در آن زمان به خط پایان نرسیدیم، دلیل اصلی 
آن فقدان عزم واقعی از سوی دولت بایدن بود.«
این موضع صریح از سوی عراقچی نشانگر 
این است که ادعای حسن روحانی درباره اینکه 
دلیل به سرانجام نرسیدن مذاکرات در آن زمان 
در داخل کشــور بود، واهــی و کذب بوده و در 
راستای روش همیشــگی وی در تبرئه غرب و 

مقصر نشان دادن داخل است.
وزیر امور خارجه کشورمان با اشاره به دیوار 
بی اعتمادی به آمریکا اظهار می دارد: »پیگیری 
مذاکرات غیرمستقیم نه یک تاکتیک است و نه 
بازتاب ایدئولوژی، بلکه انتخابی راهبردی بر پایه 
تجربه اســت. ما با دیواری بلند از بی اعتمادی 
مواجهیــم و نســبت بــه صداقــت در نیت ها 
تردیدهای جدی داریم، که با اصرار ایالات متحده 
بر ازسرگیری سیاست »فشار حداکثری« پیش از 
هرگونه تعامل دیپلماتیک، بدتر نیز شده است.«
 عراقچــی بــا یــاد آورد شــدن مضرات 

هر ماجراجویی نظامی علیه کشــورمان گفت: 
»ملت ســربلند ایــران، که دولت مــن برای 
بازدارندگــی واقعی به قدرت آن متکی اســت، 
هرگز زورگویــی و تحمیل را نخواهد پذیرفت. 
مــا نمی توانیم تصور کنیم کــه رئیس جمهور 
ترامپ بخواهد به رئیس جمهور دیگری از ایالات 
متحده تبدیل شود که درگیر جنگی فاجعه بار در 
خاورمیانه شده - مناقشه ای که به سرعت سراسر 
منطقه را دربر خواهد گرفت و هزینه ای به مراتب 
بیشــتر از هزاران میلیارد دلار مالیات مردم که 
رؤســای جمهور پیشــین در افغانستان و عراق 

سوزاندند، در پی خواهد داشت.«
وی در قســمت دیگری از این یادداشــت 
متذکر شــد: »این را به خاطر بســپارید: ایران 
دیپلماسی را ترجیح می دهد، اما می داند چگونه 
از خود دفاع کند. ما در گذشــته هرگز در برابر 
تهدیدها تسلیم نشده ایم و اکنون و در آینده نیز 
چنین نخواهیم کرد. ما خواهان صلح هستیم، اما 

هرگز تسلیم نخواهیم شد.«
وزیر امور خارجه کشورمان در پایان عنوان 
داشــت: »اکنون توپ در زمین آمریکاست. اگر 
واقعاً به دنبال راه حلی دیپلماتیک است، ما قبلًا 
مسیر آن را نشان داده ایم. اما اگر به دنبال تحمیل 
اراده خود از طریق فشــار است، باید بداند که 
ملت ایران با زبانی یکپارچه و قاطع به زبان زور 
و تهدید پاسخ می دهد. این فرصتی است برای 
آنکه ایالات متحده ســرانجام رئیس جمهوری 
صلح طلب داشته باشد. اینکه آیا این فرصت را 
 غنیمت شمارد یا نه، انتخابی است که پیش رو

دارد.«
آزمون نه اعتماد

بایــد بار دیگر بر ایــن نکته تأکید کرد که 
ســخنان و موضع عراقچی، اگرچه در ظاهر از 
مذاکره سخن می گوید، اما درواقع ناظر بر یک 
اصل اساســی اســت: آزمودن طرف مقابل نه 
به  قصد اعتماد، بلکه برای راســتی آزمایی. این 
نگاه، دقیقاً در مســیر فرمایشــات مقام معظم 

رهبری است.
بنابرایــن، آنچه امروز به  عنــوان احتمال 
»مذاکره غیرمســتقیم« مطرح می شود، بیش 
از آنکه نشــانه ای از تغییر رویکرد نظام باشــد، 
درواقع تاکتیکی برای محک زدن و رسواسازی 
طرف آمریکایی است. جمهوری اسلامی ایران، 
اکنون تجربه کافی برای اعتماد نکردن به آمریکا 
را دارد؛ و این تجربه، ســرمایه ای است که نباید 

از دست برود.

عارف در دیدار با خانواده شهید برونسی:

شهید برونسی مایه افتخار و سربلندی كشور است
معاون اول رئیس  جمهوری با بیان اینکه شهید 
برونسی مایه افتخار و سربلندی کشور است، اظهار 
کرد: امیدواریم رهرو خوبی برای آن شهید باشیم.
معاون اول رئیس  جمهوری در دومین روز از ســفر 
به مشهد، به دیدار خانواده شهید عبدالحسین برونسی 
فرمانــده تیــپ ۱8 جوادالائمه رفــت و از خانواده این 

شهید تقدیر کرد.
در این دیدار که عصر دیروز انجام شــد، اســتاندار 
خراسان رضوی و جمعی از مدیران استانی نیز محمدرضا 

عارف را همراهی کردند.
معــاون اول رئیس  جمهوری با بیان اینکه شــهید 
برونسی مایه افتخار و سربلندی کشور است، اظهار کرد: 

امیدواریم رهرو خوبی برای آن شهید باشیم.
وی با بیان آنکه مجاهدت های همسر شهید برونسی 
و تربیت فرزندان فرهیخته و موفق اجری همچون شهید 

دارد، درگذشت این بانوی مکرمه را تسلیت گفت.
تولید فولادهای کمیاب و خاص 

راهبرد دولت است
محمدرضا عارف، معاون اول رئیس جمهور در مراسم 
افتتاح مجتمع فولادی »خیام سپهر فولاد نیشابور« ، تولید 
را صرفا یک کلمه پنج حرفی و محدود به نیازهای داخلی 
کشور ندانست و افزود: برداشت من از منویات مقام معظم 
رهبری در نامگذاری سال جاری و اعلام چالش در عرصه 
سرمایه گذاری و تولید کشور، این است که تکلیف ما این 
است که بازاری با جمعیت 300 میلیون نفر را در حوزه 

تمدنی ایران لحاظ کنیم.
معاون اول رئیس جمهــور گفت: جایگاه معدن در 
عرصه اقتصادی بســیار برجسته است و اگرچه ایران را 
کشوری نفت خیز می دانند اما واقعیت این است که ارزش 
حال معادن کشــور ما از نفت بیشتر است که البته این 

امر باید با فرض تولید باشد.
عارف با اشاره به جایگاه دهم ایران در تولید فولاد 
جهان افزود: امروز ۴8 میلیون تن تولید فولاد در کشور 
داریم که قابل توجه است البته محدودیت ها و تحریم های 
خشن دشــمنان نتوانست به راه درست ما خدشه وارد 

کند اگرچه سرعتمان گرفته شد.
وی ادامه داد: نقش فولاد در توسعه صنعت بی نظیر 
است و خوشــبختانه ما در زنجیره تولید فولاد متوقف 

نشــده ایم اما تولید فولادهای خاص بــا ارزش افزوده 
بسیار بالا از راهبردهای بخش صنعت ما بوده و هست.

راهبرد دولت گام برداشتن
 در مسیر برنامه هفتم توسعه است

همچنیــن معاون اول رئیس جمهور در نخســتین 
نشست شورای اداری سال ۱۴0۴ استان خراسان رضوی 
در مشهد افزود: امسال باید در مسیر برنامه هفتم توسعه و 
با اولویت اعلام شده از سوی مقام معظم رهبری در زمینه 
حل و رفع چالش های سرمایه گذاری و تولید گام برداریم.

عارف اظهار کرد: در کنار خدمات و حمایت ها، دو 
ســبد کالای حمایتی را نیز به مناسبت سال جدید در 
اختیار دهک های مختلف جامعه قرار دادیم که بار اضافی 
احتمالی به کالاهای اساسی در این قالب احتمال ایجاد 
تورم و کمبود کالا را داشت، اما خوشبختانه با هیچ کدام 
از آنها یعنی کمبود کالا و همچنین تورم رو به رو نشدیم.
وی ادامــه داد: راهبــرد اصلی ما این اســت که با 
نخبگان و اندیشمندان جامعه از یک طرف و با کسانی 
که مسئولیت میدانی دارند، تعامل داشته باشیم که این 

موضوع موجب رقم خوردن عملکرد قابل قبولی شد.
معاون اول رئیس جمهور گفت: امیدواریم در پایان 
ســال ۱۴0۴ که با دو جشــن بزرگ عید نوروز و عید 

فطر رو به رو هســتیم، جشن توانمندی و حل مشکلات 
را شاهد باشیم.

عــارف اظهار کرد: شــعار ما این بــوده که مردم 
از تحریم هــای ظالمانه و یکســویه عبــور می کنند و 
خوشبختانه 6 ماه گذشته به رغم افزایش فشارها، شاهد 

بودیم که مردم همکاری داشتند.
معــاون اول رئیس جمهــور در خصــوص تکمیل 
طرح های نیمه تمام و درخواست های موجود در خراسان 
رضوی اظهار کرد: ارتقای وضعیت آزادراهی خراســان 
رضوی به عنوان یک اســتان زائرپذیر ضروری اســت، 
ضمن اینکه دو طرح قطار برقی شمال به جنوب و شرق 
به غرب و نیز قطار سریع السیر مشهد - تهران به عنوان 

یک مطالبه بیش از ۱0 ساله را پیگیری خواهیم کرد.
وی با اشاره به اهمیت وضعیت آبی استان خراسان 
رضوی، افزود: پنج طرح تامین آب در کشــور داریم که 
یکی از آنها تعامل با یک کشــور خارجی است که برای 
انتقال آب شرب پایدار به شرق کشور، اکنون در دست 

پیگیری است.
نخبگان و فعالان سیاسی استان خراسان رضوی 
درک و تحلیل بالایی نسبت به مسائل ملی دارند

عارف همچنین در نشســت با نخبــگان و فعالان 

سیاســی خراسان رضوی افزود: آنچه که در عمل دیده 
و به یقین رســیده ام، این اســت که نخبگان و فعالان 
سیاسی استان خراســان رضوی درک و تحلیل بالایی 
نسبت به مســائل ملی داشته و شجاعت کم نظیری در 

ارائه نظراتشان دارند.
وی افزود: مقام معظم رهبری در اولین جلســه ای 
که خدمتشان بودیم تربیت ۱00 مدیر جوان را تکلیف 
کردنــد که ســازمان اداری و اســتخدامی طرح بزرگ 
تربیت هزار نیرو را در دســتور کار دارد و به شیوه های 
دیگری هم کادرسازی انجام می شود و از جمله اینکه به 
وزارت کشور توصیه کرده ایم که در انتخاب بخشداران 
 و فرمانداران شهرهای کوچک از نیروهای جوان استفاده 

کنند.
تفاهم بین سه قوه در بهترین شرایط است

علاوه بر اینها، معاون اول رئیس جمهور در جلسه با 
فعالان اقتصادی و سرمایه گذاران استان خراسان رضوی 
با اشــاره به اینکه بر اساس ضرورت های اوایل  پیروزی 
انقلاب اســلامی از یک بخش محــدود دولتی کارها و 
اقدامات را شروع کردیم، افزود: ذات انقلاب ها و انقلاب 
اسلامی تمرکز دولتی بود اما در ادامه این تفکر با موانع 
قانون اساســی رو به رو شــدیم که با ابلاغ سیاست های 
اصل ۴۴ توسط مقام معظم رهبری و همچنین تصویب 
سیاست های کلی در مجلس شورای اسلامی این بن بست 
رفع و مقدمه حضور بخش خصوصی در اداره اقتصادی 

کشور فراهم شد.
معاون اول رئیس جمهور اظهار کرد: باید برای اجرای 
موفقیت آمیز برنامه هفتم توسعه، تجارب سایر کشورها را 
در چارچوب شعارها اختیارات و قوانین داخلی ترجمه 

و استفاده کنیم.
عــارف با بیــان اینکه یکــی از چالش های جدی 
کشور ورود سرمایه  اســت، ادامه داد: در اوایل تشکیل 
دولــت چهاردهم این چالش را به عنوان یک هشــدار 
اعلام کردیم که باید با میدان دادن به ســرمایه گذاران 
داخلی و در صورت نیاز سرمایه ایرانیان خارج از کشور 
و ســرمایه گذاری خارجی منابع مورد نیاز برای اجرای 
برنامه هفتم توســعه را تامین کنیم که در دولت به این 
نتیجه رسیدیم برای رشد 8 درصد سالیانه تا ۲00 میلیارد 

دلار به سرمایه گذاری نیاز داریم.

نگاه

محمد ایمانی

شایعه شهادت سردار حاجی زاده تکذیب شد
کانال اطلاع رسانی ســردار حاجی زاده، فرمانده نیروی هوافضای سپاه 

پاسداران انقلاب اسلامی شایعات درخصوص شهادت وی را تکذیب کرد.
در پی انتشــار برخی شایعات درباره شــهادت سردار حاجی زاده، فرمانده نیروی 
هوافضای سپاه پاسداران انقلاب اسلامی که برای چندمین بار است در فضای مجازی 

منتشر می شود، کانال اطلاع رسانی وی در مطلبی این اخبار را تکذیب کرد.
در این اطلاعیه آمده است: در پی انتشار اخبار و شایعاتی برای چندمین بار متوالی 
از ســوی برخی رسانه های عربی و بازنشر آن در شبکه های اجتماعی و فضای مجازی 
مبنی بر شــهادت سردار امیرعلی حاجی زاده فرمانده نیروی هوافضای سپاه پاسداران 
انقلاب اسلامی در حمله جنگنده های رژیم صهیونیستی به حومه شهر حمص در سوریه، 
ضمن تکذیب این شایعه به اطلاع می رساند: سردار حاجی زاده در سلامتی کامل و در 

حال انجام ماموریت های جاری نیروی هوافضای سپاه هستند.
در ادامه این اطلاعیه خاطرنشــان شده است: رسانه های معاند وابسته به استکبار 
جهانی و ارتجاع منطقه ای و دنباله های آنها در فضای مجازی طی ســناریویی تکراری 
و نخ نما شــده برای چندمین بار متوالی نســبت به طرح شایعات و اخبار کذب درباره 
شــهادت فرمانده نیروی هوافضای سپاه اقدام نموده و آرزوهای باطل خود را در قالب 
شایعه پراکنی و انتشار اخبار کذب پیگیری می کنند. بدون تردید شهادت منتهی الیه 
آرزوهای تربیت شــدگان مکتب عاشورا و بزرگ ترین افتخار پاسداران انقلاب اسلامی 
است و دشمنان نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران بهتر است با پرهیز از این دست 

سرگرمی ها و دلخوشی های کاذب، بیش از این خود را مورد مضحکه قرار ندهند.

با بیان اینکه رژیم  تحلیلگر مسائل سیاسی 
صهیونیستی و آمریکا بیش از هر چیز از آگاهی 
مردم جهان نســبت به جنایات خود می ترسند، 
گفت: ما به یک دیپلماسی حرفه ای رسانه ای نیاز 
داریم. هر خبر ولو کوچک از جنایات باید بلافاصله 
به چندین زبان منتشر شود، مخصوصاً در میان 

ملت های جهان اسلام و حتی فراتر از آن. 
محمدجواد لاریجانی، دبیر اسبق ستاد حقوق بشر 
و تحلیلگر مســائل سیاسی در گفت وگو با فارس ضمن 
اشاره به شدت و وسعت جنایات اخیر گفت: آنچه امروز 
در غزه می گذرد، در تاریخ کم نظیر یا حتی بی نظیر است. 
برای توصیف این فجایع، دیگر خط قرمزی باقی نمانده 
و صحنه هایی رقم خــورده که چنگیز، فرعون و هیتلر 
را روســفید کرده است. وی با اشاره به نقش دولت های 
مختلف آمریکا در حمایت از رژیم صهیونیســتی افزود: 
در زمان بایدن، دولت آمریکا حداقل در ظاهر از نگرانی 
نســبت به وضعیت مردم بی گناه سخن می گفت و ادعا 
می کرد که به اسرائیل توصیه کرده خویشتن داری کند، 
اما اینهــا حرف های دروغی بیش نبود. در عمل، همان 

جنایت ها با حمایت واشنگتن ادامه یافت. 
دبیر اسبق ستاد حقوق بشر در ادامه با انتقاد شدید 
از مواضــع دولت ترامپ تصریح کرد: ترامپ دیگر حتی 
ظاهرسازی هم نکرد. آشــکارا مردم غزه را تهدید کرد 
که اگر خارج نشوند، در آتش خواهند سوخت و جهنم 
برایشان ساخته خواهد شد. او دولت دست نشانده اسرائیل 
را با ارسال سلاح تجهیز کرد و نشان داد که آمریکا شریک 

اصلی این جنایات است. 
لاریجانــی در ادامه تأکید کرد: وظیفه مســلمانان 
و ســازمان های بین المللی در این شرایط سنگین تر از 
همیشه است و نباید در برابر این جنایات سکوت کرد. 
همه ظرفیت ها را برای پوشش خبری حداکثری 

جنایات رژیم صهیونیستی بسیج کنیم
لاریجانی با تأکید بر نقش مستقیم و مسئولیت پذیر 
ایالات متحده در جنایات غزه، خاطرنشــان کرد: امروز 
آمریکا نه تنها شریک پنهان، بلکه شریک رسمی و آشکار 

این جنایات است و از نظر حقوقی نیز باید پاسخ گو باشد. 
وی افزود: اما سؤال اساسی این است که اکنون ما چه 
وظیفه ای داریم؟ اولین و مهم ترین اقدام، مقابله با تلاش 
برای سانسور و بایکوت خبری است. رژیم صهیونیستی و 
آمریکا بیش از هر چیز از آگاهی مردم جهان نسبت به 
این جنایات می ترسند. به همین دلیل، ما شاهد قتل عام 
بی سابقه روزنامه نگاران در غزه هستیم. آنها را زنده زنده 
می سوزانند. تاکنون نزدیک به 300 نفر از خبرنگاران و 

نیروهای رسانه ای به شهادت رسیده اند. 
دبیر اسبق ستاد حقوق بشر با اشاره به ظرفیت های 
رســانه ای ایران گفت: ما باید از خودمان شروع کنیم. 
رسانه های ما امکانات وسیعی در اختیار دارند و باید همه 
این ظرفیت ها را برای پوشش خبری حداکثری این فجایع 
بســیج کنیم. خوشبختانه خبرگزاری فارس بخش های 
غیر فارسی و ظرفیت فعالیت های برون مرزی دارد. اینها 
باید در قالب گروه های منسجم، به صورت شبانه روزی 
به زبان های مختلف فعالیت کنند. صداوسیما نیز در این 

مسیر می تواند نقش مهمی ایفا کند. 
وی در ادامه تأکید کرد: اتحادیه های روزنامه نگاران 
در جهان اســلام باید ســریعاً فعال شــوند. ما به یک 
دیپلماســی حرفه ای رســانه ای نیاز داریم. هر خبر ولو 
کوچک از جنایات باید بلافاصله به چندین زبان منتشر 
شود، مخصوصاً در میان ملت های جهان اسلام و حتی 
فراتر از آن. لاریجانی اســتفاده از فضای مجازی را یکی 
دیگر از محورهای مهم مقابله دانســت و تصریح کرد: 
تشکیلات رژیم صهیونیســتی و آمریکا از اطلاع رسانی 
دیجیتال به شدت آسیب پذیر هستند. ما باید یک شبکه 
وسیع از وبلاگ نویسان و فعالان رسانه ای در ایران، جهان 
اسلام و دیگر کشورها را تغذیه کنیم. نباید منفعل بمانیم. 
نباید فقط مصرف کننده اخبار باشیم. بلکه باید خودمان 
تولیدکننده و منتشــرکننده باشیم. حتی رساندن یک 
خبر به ۱0 نفر، می تواند یک اقدام مؤثر و راهبردی باشد. 
وی در ادامه خاطرنشان کرد که دیپلماسی رسانه ای 
باید همزمان با تحرکات دیپلماتیک رسمی، به یک محور 

اصلی در پاسخ به این جنایات تبدیل شود. 

ضرورت تکرار فعالیت های دیپلماتیک
لاریجانــی در ادامه تأکید کرد کــه در مواجهه با 
جنایات رژیم صهیونیستی، اقدامات و فعالیت های ایران 

نباید مقطعی و کوتاه مدت باشد. 
وی افــزود: همان طور که جنایت ها در غزه مداوم و 
تکرار می شــود، فعالیت های ما نیز باید تکرار و مستمر 
باشد. نباید بگوییم یک بار صحبت کردیم و حالا خسته 
شــدیم. این روند باید ادامه یابــد. وی در ادامه به لزوم 
تلاش بیشــتر وزارت خارجه جمهوری اسلامی ایران و 
تیم های دیپلماتیک اشــاره کرد: وزیر محترم خارجه و 
تیم وزارت خارجه باید به طور وســیع در جهان اسلام 
و کشورهای مرتبط حضور فعال داشته باشند. آنها باید 
کشورهای دیگر را تشویق کنند تا فشار بیشتری بر رژیم 
صهیونیستی وارد کنند، کمک ها به مردم غزه باز شود و 

این جنایات پیگیری شود. 
لاریجانی ضمن تاکید بر اهمیت تشکیل نشست های 
بین المللی ویژه برای بررسی وضعیت غزه و راه های مقابله 
با جنایات رژیم صهیونیستی بیان داشت: باید نشست های 
خاصی برای پیگیری این قضایا تشکیل شود. در جمهوری 
اسلامی نباید به این موضوع فکر کنیم که آیا آمریکایی ها 
ناراحت می شوند یا نه. مذاکرات مستقیم و غیرمستقیم 
با آمریکا یک ســراب است که هیچ نتیجه ای ندارد. چه 
مستقیم و چه غیرمستقیم، هیچ کدام بازدارندگی لازم 

را ندارند و فقط وقت کشی است. 
وی در ادامه ضمن بیان اینکه تجربه های گذشــته 
باید عبرت انگیز باشد هشدار داد: اگر احساس کنیم که 
مذاکرات مستقیم یا غیرمستقیم می تواند به نتیجه ای 
منجر شود، اشتباه بزرگی کرده ایم. آنچه در زمان دولت 
گذشته تجربه کردیم، نتیجه اش کاملًا مشهود بود و باید 

از آن درس بگیریم. 
طرح شکایت علیه ترامپ
 به عنوان جنایتکار جنگی

لاریجانی در ادامه گفت وگوی خود بر لزوم تحرکات 
وســیع جهانی علیه آمریکا و رژیم صهیونیستی تأکید 
کــرد: قطع نظر از بحث های مذاکره و اینکه آمریکا چه 

نظری دارد، ما باید تحرکات وسیع علیه آمریکا و رژیم 
صهیونیستی داشته باشیم. نباید به نگرانی های آمریکا در 
این زمینه توجه کنیم. وی به نقش کشورهای مستقل 
در حمایت از مردم فلسطین اشاره کرد و افزود: ما باید 
کشــورهایی مانند آفریقای جنوبی و کشورهای مشابه 
را تشــویق کنیم تا طرح شکایت علیه ترامپ را مطرح 
کنند. ترامپ به طور صریح وارد این قضیه شده و مردم 
فلســطین را تهدید کرده است. او اعلام کرده که غزه را 
به آتش خواهد کشــید و جهنم برای مردم آنجا خواهد 
ســاخت. این اقدام، کاملًا قابل پیگیری و طرح شکایت 

به عنوان جنایت جنگی است. 
دبیر اســبق ستاد حقوق بشــر ادامه داد: با توجه 
به شــرایطی که ترامپ برای خود در عرصه بین المللی 
رقم زده، اکنون فرصتی بســیار مناسب وجود دارد تا با 
کشورهای مختلف درباره این موضوع بحث کنیم و او را 
بــه عنوان یک جنایتکار جنگی مورد پیگرد قرار دهیم. 
این باید به یک محور اصلی تبدیل شود و به شجاعت و 

بدون هیچ رودربایستی مطرح شود. 
لاریجانی با نظر به تحولات منطقه تشــریح کرد: 
یکی از مسائل مهم دیگر، فشارهای مستمر بر مقاومت 
در لبنان اســت که باید به دقت پیگیری و مورد توجه 

قرار گیرد. 
پشتیبانی مستمر و تلاش برای محاکمه ترامپ

دبیر اســبق ســتاد حقوق بشــر با تأکید بر اینکه 
محاکمه ترامپ به عنوان یک جنایتکار جنگی و فشــار 
دیپلماتیک بر کشــورهای اروپایی باید در دســتور کار 
قــرار گیرد اظهار داشــت: این اقــدام نه تنها به عنوان 
یــک واکنش به اقدامات ترامپ، بلکه به  عنوان یک گام 
 مهــم در مبارزه جهانی علیه جنایات جنگی باید جدی 
گرفته شــود.  وی افزود: کشورهای اروپایی از این طرح 
حمایت خواهند کرد و آن را به  عنوان یک اقدام حقوقی 
لازم برای پایــان دادن به جنایــات آمریکا در منطقه 
ارزیابی می کنند. لاریجانی گفت: نباید از هیچ تلاشــي 
بــراي مقابله با این جنایات و تحقق عدالت دریغ کنیم. 

به لطف خداوند، پیروزی نزدیک است.

محمدجواد لاریجانی: 

هر خبر ولو كوچک از جنایات رژیم صهیونیستی باید بلافاصله به چندین زبان منتشر شود


